

СОДЕРЖАНИЕ

РЕДАКЦИОННАЯ СТАТЬЯ

- Дорожкин А.М. Философ как медиатор*..... 6

ДИСКУССИЯ

- Труфанова Е.О. Субъект в мире социальных конструкций*..... 24
Касавин И.Т. Практические истоки социального конструкционизма..... 37
Лекторский В.А. Социальный конструкционизм в контексте проблем конструктивистского подхода в эпистемологии..... 42
Шибаршина С.В. Социальный конструкционизм и языковые практики..... 47

УНИВЕРСИТЕТ

- Weller M. The Digital Scholar Revisited*..... 52
Коваль Е.А. Ненормативные стратегии научной коммуникации..... 72

КОНЦЕПЦИЯ

- Мамчур Е.А. Человеко-соотнесенные факторы в развитии естественнонаучного знания*..... 87
Столярова О.Е. Онтологические основания критики метафизики и возвращения метафизики..... 106

ОСОБОЕ МНЕНИЕ

- Скородумов Д.А. Диалектика и деконструкция как остов радикальной теологии*..... 121

CASE STUDIES

- Баранец Н.Г., Веревкин А.Б. Верят ли ученые в научные революции?*..... 138
Соловьева А.С. Философия Солона: развитие личностного начала и понятия меры..... 148
Парилов О.В., Собко Р.В. Концепция духовной мудрости Иоахима Флорского и ее связь с русской христианской гносеологией..... 160

ПАНОРАМА

- Розин В.М. Размышление, инициированное знакомством с книгой В.А. Кутырева «Сова Минервы вылетает в сумерки»*..... 171

TABLE OF CONTENTS

EDITORIAL

- Aleksandr M. Dorozhkin.* Philosopher as a mediator..... 6

DISCUSSIONS

- Elena O. Trufanova.* The subject in the world of social constructions..... 24
Ilya T. Kasavin. Practical roots of social constructionism..... 37
Vladislav A. Lektorski. Social constructionism and the problems of constructive approach in epistemology..... 42
Svetlana V. Shibarshina. Social constructionism and linguistic practices..... 47

UNIVERSITY

- Martin Weller.* The Digital Scholar Revisited..... 52
Ekaterina A. Koval. Non-normative strategies of scientific communication..... 72

VIEWPOINTS

- Elena A. Mamchur.* Human-related factors and the development of science..... 87
Olga E. Stolyarova. Ontological grounds for criticism of metaphysics and the return of metaphysics..... 106

OPINION

- Dmitriy A. Skorodumov.* Dialectics and deconstruction as a framework of the radical theology..... 121

CASE STUDIES

- Natalia G. Baranetz, Andrey B. Verevkin.* The metaphor of the scientific revolution in scientists' reflexion..... 138
Aleksandra S. Solovyova. Solon's philosophy: the development of personality and the concept of "measure" 148
Oleg V. Parilov, Ruslan V. Sobko. The concept of spiritual wisdom of Joachim Florsky and its connection with Russian Christian epistemology..... 160

VISTA

- Vadim M. Rozin.* Thoughts, initiated by reading Vladimir Kutyrev's book "The Owl of Minerva Takes Its Flight Only at Dusk"..... 171